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Mens en maatwerk centraal.  
 
Inleiding 
Het rijk heeft veel taken overgeheveld aan de lokale overheid met minder budget en meer lokale 
beleidsvrijheid. De gemeenteraad heeft een volksvertegenwoordigende, kaderstellende en 
controlerende taak. 
 
In de ogen van de fractie van PvdA Ridderkerk moet de mens of inwoner van Ridderkerk centraal 
staan. Bij het beantwoorden van een vraag is maatwerk gewenst, maatwerk vanuit het perspectief van 
de inwoner. De munt of het budget is de sluitpost en mag niet leidend zijn in het opstellen van beleid.  
 
Samenspel gemeenteraad en college 
De huidige gemeenteraad stelt op voorspraak van het college zeer ruime kaders vast. De 
rekenkamercommissie stelde duidelijk dat op het beleidsterrein Sport en Bewegen het vaststellen van 
de beleidsambities en beleidsdoelen is verplaatst naar de uitvoering en dat door het niet betrekken 
van de raad bij het wijzigen van de raamovereenkomst, deze feitelijk onttrokken zijn aan de openbare 
politieke arena.  
Dit is niet het enige beleidsterrein waarop dit gebeurt. 
 
Het college heeft de ruimte om binnen de ruime kaders de uitvoering cq de beleidsregels zonder 
inspraak, samenspraak of besluit van de raad aan te passen aan de omstandigheden of behaalde 
resultaten.  
Het college bepaalt zonder tegenspraak dat de raad wordt meegenomen, cq geinformeerd in het 
proces en welke informatie zij wenst te verstrekken aan de raad en op welk moment.  
Zou het niet de raad moeten zijn die vooraf een zo duidelijk beleidsdoel stelt dat men kan vaststellen 
of het bereikt is?  
 
Kan de raad nog controleren met deze ruime kaders? Inmiddels is daarnaast de opzet van de 
begroting gewijzigd en zijn de prestatieindicatoren losgelaten, waardoor vergelijkingscijfers beperkt 
beschikbaar zijn. Het college heeft aangegeven niet voornemens te zijn om de vergelijkbaarheid van 
cijfers voor de komende jaren met de voorgaande jaren te verbeteren. 
 
Een wel te meten doelstelling is het hebben van een sluitende begroting. Een doelstelling die is 
behaald. 
PvdA Ridderkerk wil zich inzetten voor het stimuleren van het college naar het behalen van 
controleerbare prestaties op het sociale domein zoals kwalitatief goede toegankelijke en betaalbare 
zorg en voldoende ondersteuning voor kwetsbaren. 
 
De PvdA Ridderkerk daagt het college uit om meer transparant te zijn over geconstateerde 
ontwikkelpunten. De evaluatie van de gebiedsteams of sociale wijkteams was waardevol en zou ter 
informatie naar de raad kunnen worden verstuurd. De PvdA fractie is blij dat, zoals we al eerder 
voorstelden, er nu een apart telefoonnummer is gekomen.  
PvdA Ridderkerk zou het college willen steunen wanneer zij als lokale overheid cliënten een sterke 
positie durft te geven, actief op zoek gaat naar verbeterpunten en daadkrachtig verbeteringen oppakt 
en daarover communiceert, met korte terugkoppelingstermijnen en oplossingen vanuit het oogpunt 
van de client, dat boezemt vertrouwen in.  
Het instellen van een onafhankelijke ombudsman getuigt van durf.   
 
Zorgen om kwaliteit van en toegang tot zorg en ondersteuning 
Er zijn grote veranderingen. Veel mensen hebben vragen en problemen omtrent hun zorg of inkomen. 
Het is de PvdA fractie een doorn in het oog dat budgetten in het sociale domein niet worden 
uitgegeven aan de doelgroepen maar wegvloeien naar de algemene reserve. 
 
Het college heeft van het niet overschrijden van de budgetten een belangrijk doel gemaakt. De 
geboden kwaliteit van en de inrichting van de toegang tot de geboden zorg werden daarop aangepast.  
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De regels en de instructies aan de medewerkers lijken te resulteren in ontmoediging en minder 
toegang tot zorg en bijstand.  
Doel van het rijk was om door de inzet van de Huishoudelijk Hulp Toeslag meer 
thuiszorgmedewerkers in loondienst te kunnen houden. Een doel dat op gespannen voet staat met het 
beleid in de BARgemeenten. De gemeente vermeldt in de communicatie dit doel en de herkomst van 
de gelden niet en kan niet aangeven hoe effectief de inzet van de gelden is geweest voor het behoud 
van werkgelegenheid in de sector. 
 
Hoe dichtbij is BARdichtbij? 
De gemeente betaalt uit het zorgbudget de commerciële partij Lekkerleven.nl onder het label 
BARDichtbij. Deze organisatie neemt met name werk uit handen van de gemeente, de meerwaarde 
voor de client is onduidelijk.  
Het college wenst deze partij met callcentrum in Arnhem een steeds grotere rol te geven in 
Ridderkerk. Graag verneemt de PvdA Ridderkerk welke opdrachten deze organisatie uitvoert. 
Wordt lokale binding of kennis van de Ridderkerks samenleving meegewogen bij deze nieuwe 
opdracht?  
Inwoners die aangeven gebeld te zijn door BARdichtbij in het kader van een kwaliteitsonderzoek 
geven aan positief te hebben geantwoord om te voorkomen dat hun zorg nog meer wordt gekort.  
 
Samen wonen en niet alleen. 
Van inwoners wordt verwacht dat zij langer zelfstandig wonen. Veel ouderen en hun mantelzorgers 
met een zorgvraag weten niet meer hoe zij de zorg georganiseerd moeten krijgen.  
In tegensteling tot het college ziet PvdA Ridderkerk wel een aanjagende rol voor hen om het 
beschikbaar komen of uitbreiden van vormen van semi beschut wonen te stimuleren.  
In Albrandswaard is een zinvolle notitie op dit thema uitgebracht. Ook het concept De Herbergier en/of 
Thomashuizen zouden een uitkomst zijn voor Ridderkerkse ouderen die te goed zijn voor een 
verpleegtehuis en ondersteund moeten worden om langer (semi)zelfstandig te wonen.  
 
Mantelzorgers worden zwaarder belast maar kunnen zij dat aan? 
Ouderdom komt met gebreken. Het aantal dementerenden neemt aanmerkelijk toe. De groep oudere 
mantelzorgers met geringere draagkracht en een zwaardere draaglast neemt toe. Deze groep heeft 
meer ondersteuning nodig, maar vraagt pas laat om ondersteuning. Dit vraagt een alerte houding. 
Het uitdelen van Mantelzorgpluimen is een goed initiatief, op deze wijze vloeit er budget naar de 
doelgroep, draagt het mogelijk bij aan het verlichten van de mantlzorgtaak en het in beeld brengen 
van de mantelzorgers. 
 
Jongere mantelzorgers combineren vaak de zorg voor een of twee ouders met een baan. Een goede 
balans houden tussen werk en zorg is lastig. 
De werkgever, dus ook de BAR organisatie, speelt daarin een cruciale rol. De gemeente kan het 
goede voorbeeld geven. 
 
T: PvdA Ridderkerk vraagt de toezegging van de gemeente dat zij zich inzetten voor 
Mantelzorgvriendelijk Personeelsbeleid in de BARorganisatie.  
 
Seniorvriendelijke gemeente 
Ridderkerk vergrijst. Eenzaamheid neemt toe met de leeftijd. Dit geldt specifiek voor sociale 
enzaamheid, boven de 75 jaar voelt zelfs een op de twee ouderen zich eenzaam. Een op de tien 
ouderen heeft zelfs geen bezoek tijdens de feestdagen. 
Voor veel ouderen is het bezoeken van de supermarkt, familie en vrienden een uitdaging. Vraag is of 
de fysieke en sociale inrichting van Ridderkerk aansluit bij de eisen die gesteld worden aan veilig 
verkeer en bereikbaarheid van voorzieningen voor ouderen.  
Al eerder noemde PvdA Ridderkerk de te diepe afwatergootjes tussen stoep en wegdek waar 
rollatorwielen in blijven steken. Het uitvoeren van alle nieuwbouw en renovaties volgens Woonkeur 
Plus zou bijdragen aan het toekomstbestendig maken van Ridderkerk. Een rollatorvriendelijke 
gemeente is ook buggy vriendelijk. Veel ouderen missen bankjes op regelmatige afstand om tijdens 
een wandeling uit te rusten.  
 
M: PvdA Ridderkerk dient een motie in om te komen tot een (meer) Seniorvriendelijke gemeente. 
 
ZIN of PGB 
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Er is in Ridderkerk veel onduidelijkheid over de mogelijkheden en de juiste instantie om een PGB aan 
te vragen. Ook over de toekenningsgronden bestaat veel onduidelijkheid. 
In Ridderkerk worden eisen gesteld aan het kunnen ontvangen van een PGB.  
De vraag is hoe deze eisen zich verhouden tot het uitdrukkelijke uitgangspunt van rijksbeleid dat 
inwoners keuzevrijheid moeten ervaren tussen het ontvangen van zorg in natura en zorg op basis van 
PGB.  
 
T: PvdA Ridderkerk vraagt de toezegging van het college dat zij hierover meer informatie beschikbaar 
zullen stellen.  
 
Juridisch kwaliteitszorg 
Er komen meer zaken naar de commissie voor bezwaar en beroep. Het aantal zaken lijkt in 2015 te 
verdrievoudigen. Regelmatig duurt het lang voordat besluiten (kunnen) worden genomen. Eind 
september waren van 24 zaken die in juni waren besproken, pas drie besluiten ontvangen. Daarnaast 
is onduidelijk waarom het lang duurt voordat de gemeente gelden overmaakt in opvolging van de 
besluiten. 
 
V: Op welke wijze is de gemeente voornemens hierin verbetering aan te brengen? 
 
 
Maximale inzet voor minima en mensen met een laag besteedbaar inkomen 
 
Armoedebeleid is primair de taak van de overheid. In december wordt het nieuwe armoedebeleid 
besproken. Minima in Ridderkerk worden ondermeer bereikt door Voedselbank, Kledingbank, 
FoodCompany, kerken en maatschappelijk werk. Complimenten voor het college en de Kledingbank 
dat zij samen een plan hebben opgesteld om de continuiteit van de Kledingbank te garanderen. 
 
Armoede werkt door op vele terreinen. Veel mensen komen in een sociaal isolement vanwege 
schaamte, verminderde gezondheid of door uitsluiting.  
Het is in de ogen van de minima een vreemde situatie dat de Rotterdampas is wegbezuinigd en 
tegelijkertijd voor hetzelfde geld een woning in de Westmolensteeg voor éen inwoner wordt 
opgeknapt. 
De Kinderombudsman heeft aangegeven dat er met name aandacht moet zijn voor kinderen waarvan 
een op de negen opgroeit in armoede.  
De PvdA Ridderkerk hoopt dat er nu eindelijk een kindpakket zal komen.  
 
Het gebruik en bereik van het Participatiefonds kan verbeteren door een  uitreikende en uitnodigende 
houding van de medewerkers.  
Een toenemend aantal clienten heeft meer acute financiele hulp nodig om noodzakelijke zorgkosten te 
kunnen voldoen. Clienten met een zeer krap leefgeld blijken vaker niet voldoende verzekerd.  PvdA 
Ridderkerk verwacht in het nieuwe Armoedebeleid voor deze groep aandacht. 
 
Vluchtelingen en mensen waarbij Nederlands niet de moedertaal is ondervinden nog meer dan 
anderen problemen met de digitale en of telefonische aanvraag en afhandeling van aanvragen. Goed 
persoonlijk contact met de gemeente en ondersteuners is belangrijk en onvervangbaar. 
 
Laaggeletterdheid is in onze digitale samenleving een beperking voor participatie. Kinderen met een 
onderwijsachterstand hebben met de juiste steun meer kansen. Scholen, BiebaanZet en Lezen Oke 
dragen bij aan een positieve beleving van taal. Ook bij de ouders.  
PvdA Ridderkerk is blij met de landelijke en lokale inzet om laaggeletterdheid tegen te gaan. 
 
Het is van groot belang dat organisaties die zich inzetten voor mensen met een klein besteedbaar 
inkomen elkaar kennen en willen samenwerken.  
 
De afgelopen periode is er veel geld geïnvesteerd in verbetering van de afdeling Maatschappij 
waaronder sociale zaken. Wij hopen dat dit ten goede zal gaan komen aan de dienstverlening en de 
positie van de cliënten. 
Ieder inwoner heeft immers recht op de BMW, de Beste Manier van Werken. 
De bejegening van clienten en de wijze van informatievoorziening blijft een aandachtspunt.  
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Medewerkers, vrijwilligers en tegenprestatie 
De werkloosheid onder de Ridderkerkse bevolking is nog steeds groot en velen proberen hun 
arbeidsritme te behouden en hun netwerk te vergroten door het verrichten van vrijwilligerswerk. Of 
men doet dit gewoon omdat het leuk of nodig is. De PvdA is een groot voorstander van 
vrijwilligerswerk omdat dit ten bate van de medemens en/of de leefomgeving is.  
Niet te verwarren met aangewezen werkzaamheden als tegenprestatie voor een bijstandsuitkering of 
leer/werktrajecten die gevolgd moeten worden voor werkzaamheden die men al lang onder de knie 
heeft. Dit lijkt eerder baanverdringing dan een serieuze poging om mensen weer aan het werk te 
krijgen. Laat werknemers werken voor een salaris en laat vrijwilligers vrijwillig blijven. 
 
Het is in de ogen van de PvdA Ridderkerk onbegrijpelijk dat er door de gemeente voor de thuiszorg 
enerzijds een tarief wordt gesteld dat zo laag is dat de werkgelegenheid onder druk staat en dat 
anderzijds mensen in het kader van een tegenprestatie in de thuiszorg moeten gaan werken.  
Het rijk heeft zich duidelijk uitgesproken tegen deze verdringing van werkgelegenheid. PvdA 
Ridderkerk vraagt zich af wat de motivatie van het college is om met projecten met deze effecten te 
starten en door te gaan. 
Uitgangspunt van rijksbeleid is dat clienten die al vrijwilligerswerk doen dit niet hoeven te beeindigen 
omdat dit kan worden beschouwd als de tegenprestatie.  
Dit is een aandachtspunt in de gemeente Ridderkerk.  
 
Participatie en invloed versterken 
Het is voor de raad van belang om de gevraagde en ongevraagde adviezen die verstrekt worden door 
de platforms toegestuurd te krijgen.  
Burgerinitiatieven zijn er op veel gebieden, dichtbij de inwoners. Deze initiatieven hebben niet alleen 
behoefte aan facilitering maar soms ook aan een financiëel steuntje in de rug. Burgerinitiatieven 
kunnen met weinig geld veel doen. 
 
Opsporing bijstandsfraude ontspoort 
Het college geeft geen informatie over de inzet van Investiga, het commerciele opsporingsbureau naar 
bijstandsfraude dat de gemeente heeft ingehuurd op basis van no cure no pay. Om resultaten te 
boeken gaat dit bureau (te) ver. Over de werkwijze van dit bureau zijn door de NCRV een aantal 
afleveringen van De Monitor gemaakt en uitgezonden.  
Na raadsvragen van de PvdA Ridderkerk is de basis van de inzet gewijzigd en niet de samenwerking 
verbroken. De PvdA fractie heeft tot tweemaal toe schriftelijke vragen gesteld, en vragen gesteld in de 
schriftelijke vragenronde bij de begroting. 
 
De PvdA fractie heeft nog geen informatie ontvangen over de basis waarop en de inzet waarmee het 
bureau nu nog voor de gemeente werkt.   
Net zo min als over de wijze waarop en het aantal dossiers dat is ingezien en of ter beschikking is 
gesteld.   
Noch over de wijze waarop gevolg wordt gegeven aan de rechterlijke uitspraak dat besluiten op basis 
van informatie verkregen op deze wijze stand kunnen houden, en dus opnieuw moeten worden 
bezien. Sancties die opgelegd zijn aan de clienten waren fors.  
De PvdA Ridderkerk is hierdoor zoals bekend zeer teleurgesteld en verwacht antwoorden op deze 
vragen en meer transparantie van het college op dit onderwerp. 
 
 
Mobiliteit van mensen met een laag inkomen bevorderen 
 
In veel gemeenten bestaat voor groepen inwoners de mogelijkheid om gratis met het openbaar 
vervoer te reizen. Die mogelijkheid bestaat ook in ons omringende gemeenten, zoals Barendrecht, 
Rotterdam, Schiedam en Capelle aan den IJssel. Het gaat dan om senioren of mensen met een laag 
inkomen. De PvdA staat sympathiek tegenover gratis openbaar voor doelgroepen. Het is iets waar 
PvdA Ridderkerk zich al langere tijd voor inzet. Een aantal jaren geleden stelde de landelijke overheid 
zelfs nog geld ter beschikking aan gemeenten voor proeven met gratis openbaar vervoer. Helaas 
heeft Ridderkerk daar toen niet van geprofiteerd. Zoals we vaak kansen laten liggen in Ridderkerk. Nu 
de gemeentelijke begroting weer een overschot vertoont, ziet de PvdA Ridderkerk dit overschot graag 
terugvloeien naar de inwoners. Niet alleen op het gebied van de zorg en het armoedebeleid, maar ook 
naar gratis openbaar vervoer voor doelgroepen. Gratis openbaar vervoer voor mensen met een laag 
inkomen (tot 130% van het sociaal minimum) kan hun (sociale) mobiliteit en daarmee hun gezondheid 
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bevorderen.  
 
M: PvdA Ridderkerk dient daartoe een motie Openbaar Vervoer in. 
 
 
Ondernemend Ridderkerk rekent op u 
 
Het gemeentebestuur heeft bij meerderheid besloten om niet meer in te zetten op de kleinere 
winkelstrips zoals Plein Oost, Groen van Prinstererweg en  rondom de Aldi. PvdA Ridderkerk heeft 
aangegeven dat voor de leefbaarheid van de wijk en het tegengaan van verpaupering dit juist wel 
nodig is. Ondernemers op Plein Oost vragen om het plein meer aantrekkelijk te maken. Er is budget 
gereserveerd. Wordt er op korte termijn in gesprek gegaan met de ondernemers en inwoners over de 
besteding van de gelden? 
 
Het college spreekt uit dat lokale ondernemers zouden moeten kunnen profiteren van opdrachten en 
aanbestedingen vanuit de gemeente. PvdA Ridderkerk is niet onder de indruk van de 10% van het 
totale aanbestedingsbedrag dat nu naar lokale ondernemers gaat. 
 
T: PvdA Ridderkerk vraagt de toezegging dat onderzocht wordt op welke wijze lokale ondernemers 
meer kunnen profiteren bij de aanbesteding of opdrachtverlening van gemeentelijke opdrachten. 
 
In het algemeen wil de PvdA Ridderkerk opmerken dat in de aanbesteding en opdrachtverlening en 
subsidieverstrekking zou moeten worden opgenomen dat opdrachten worden gegund aan 
organisaties of ondernemingen die voldoen aan de Wet Normering Topinkomens. 
 
Meer sociale huurwoningen in Ridderkerk 
 
De druk op de sociale woningmarkt is groot, ook in Ridderkerk. De vraag naar woningen overstijgt het 
aanbod. De oorzaken zijn divers: jongeren die als gevolg van strengere hypotheeknormen minder 
makkelijk een eerste huis kunnen kopen, de huisvesting van statushouders en ouderen die het liefst 
naar een kleinere woning willen verhuizen, maar daarbij aanlopen tegen het probleem van een fors 
hogere huur. Voor Ridderkerk komt daarbij nog de ‘ambitie’ van het college om de sociale 
woningvoorraad met 2000 woningen in te krimpen. Dat wordt duidelijk zichtbaar bij de verschillende 
herstructureringsprojecten.  
 
Een ander probleem dat speelt bij de herstructureringsprojecten is dat met name de sociale 
huurwoningen met een relatief goedkope huur verdwijnen. Juist deze woningen zijn voor een brede 
groep mensen bereikbaar. PvdA Ridderkerk vindt dat een zorgelijke ontwikkeling. Niet in de laatste 
plaats omdat per 1 januari 2016 een passendheidstoets wordt ingevoerd voor mensen die huurtoeslag 
ontvangen. Dit houdt in dat zij straks alleen nog een woning mogen huren met een huur die past bij 
hun inkomen. Eenpersoonshuishoudens met een inkomen tot € 21.950 kunnen dan nog een woning 
huren met een huur tot maximaal € 576,18 en twee- of driepersoonshuishoudens met een inkomen tot 
€ 23.950 een woning van maximaal € 618,24. Het is op zich niet onverstandig dat mensen alleen nog 
een woning kunnen huren die past bij hun inkomen, maar dan moet het college in samenspraak met 
Woonvisie wel zorgen voor voldoende betaalbare woningen, ook voor de laagste inkomens. 
Vooralsnog wordt in Ridderkerk totaal niet op die ontwikkeling ingespeeld. Het gevolg is dat het voor 
mensen met een smallere beurs moeilijker wordt, zo niet onmogelijk om binnen Ridderkerk een 
passende woning te vinden. Alle woningen die nieuw worden teruggebouwd hebben een huur van 
rond de € 700. Waar moeten deze mensen volgens het college naartoe?  
 
Begin volgend jaar wordt de nieuwe woningbouwstrategie met bijbehorende prestatieafspraken in de 
raad besproken. Daarin worden belangrijke keuzes gemaakt voor het lokale woningbeleid in de 
komende jaren. De inzet van de PvdA Ridderkerk in deze discussie is duidelijk: voldoende, kwalitatief 
goede en betaalbare sociale huurwoningen, ook voor de lagere inkomens. Meer in plaats van minder 
sociale huurwoningen. Dat verkleint niet alleen de wachttijd voor een sociale huurwoning, maar 
vergroot ook de kansen voor jongeren op de lokale woningmarkt. Daarnaast is PvdA Ridderkerk er 
voorstander van dat voor elke statushouder die in Ridderkerk wordt gehuisvest, een nieuwe sociale 
huurwoning wordt teruggebouwd. Dat draagt bij aan de solidariteit.  
 
De huren in de sociale sector zijn in Ridderkerk de afgelopen jaren maximaal verhoogd, dat heeft voor 
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sommige huurders geresulteerd in een huurverhoging van bijna 20% in drie jaar tijd. 
Woningcorporaties in andere gemeenten hebben er – al dan niet in samenspraak met het daar 
zittende college – lang niet altijd voor gekozen om de maximale huurverhoging door te voeren. De 
PvdA Ridderkerk vindt dat betaalbaar wonen voor brede groepen de komende jaren een speerpunt 
moet zijn in Ridderkerk. Speciale aandacht dient er daarbij te zijn voor ouderen. Hun pensioen is de 
afgelopen jaren niet verhoogd en bij een grote groep zelfs verlaagd. De rek is erbij veel ouderen uit 
voor wat betreft een huurverhoging bovenop de inflatie. Tot slot ziet PvdA Ridderkerk graag dat het 
college met Woonvisie in overleg treedt om – in navolging van bijvoorbeeld de gemeente Arnhem – de 
voorwaarden te creëren om doorstroming naar een kleinere woning voor ouderen die dat willen, 
aantrekkelijker te maken. De nieuwe Woningwet geeft gemeenten meer invloed. Lokale keuzes 
kunnen dus nog meer het verschil maken. Maar daarvoor is wel een college nodig dat aanpakt en niet 
wegkijkt.  
 
Ontwikkelingen rond starterslening goed in de gaten houden 
 
De PvdA Ridderkerk is altijd een warm voorstander geweest van de starterslening. Een starterslening 
is een lening die door de gemeente beschikbaar wordt gesteld om jonge mensen te helpen met het 
kopen van een eerste huis. Elders in het land een groot succes, maar in Ridderkerk wegbezuinigd. 
PvdA Ridderkerk vraagt het college om de ontwikkelingen rond de starterslening goed in de gaten te 
blijven houden en zodra duidelijk is dat de starterslening blijft bestaan de raad daarover te informeren 
en zo spoedig mogelijk met een concreet voorstel te komen. Ridderkerk ontgroent al geruime tijd en 
het is essentieel dat we ook jonge(re) mensen aan ons weten te binden. De starterslening kan daartoe 
een middel zijn. 
 
Met duurzaamheid besparen op vaste lasten van huishoudens en verenigingen 
 
Duurzaamheid is een onderwerp dat de PvdA Ridderkerk nauw aan het hart ligt. Zeker daar waar 
verduurzaming bij kan dragen aan het verlagen van energielasten voor huishoudens en verenigingen. 
Eind vorig jaar heeft de raad op ons initiatief een motie aangenomen waarin PvdA Ridderkerk het 
college heeft gevraagd om samen met Woonvisie de mogelijkheid te onderzoeken om in Ridderkerk 
een pilot met nul-op-de-meter woningen te starten. Dit zijn woningen waarin zoveel maatregelen 
worden genomen dat er meer energie wordt opgewekt dan verbruikt. In 2016 wordt met deze pilot 
gestart. Mocht de pilot een succes zijn, dan wil Woonvisie 300 nul-op-de-meterrealiseren in 
Ridderkerk.  
 
Inmiddels zijn de initiatiefnemers van nul-op-de-meter bezig met het ontwikkelen van nieuwe 
concepten, waarbij wordt voortgeborduurd op het principe van nul-op-de-meter. Een interessant 
voorbeeld daarvan is de Fijn Woning. De Fijn Woning is een woning waarin nul-op-de-meter wordt 
gecombineerd met allerlei slimme technologie, die speciaal is afgestemd op mensen met een 
zorgvraag. Door wonen, zorg en energie met elkaar te combineren kunnen mensen met een 
zorgvraag langer zelfstandig blijven wonen, zonder dat de woonlasten steeds verder toenemen.  
 
M: PvdA Ridderkerk dient een motie in om het concept van de Fijn Woning nader te onderzoeken. 
 
Veel sportverenigingen in Ridderkerk hebben te maken met teruglopende inkomsten. De 
energiekosten zijn als gevolg daarvan steeds zwaarder op de begroting gaan drukken. Het concept 
van nul-op-de-meter biedt ook kansen voor sportverenigingen, zeker nu de landelijke overheid de 
ecotax (teruggaafregeling energiebelasting) onlangs heeft omgezet in een subsidieregeling die 
energiebesparing bij sportverenigingen stimuleert. Hoewel de subsidieregeling voor sportverenigingen 
een forse steun in de rug betekent bij het verduurzamen van hun accommodatie komt er in de regel 
toch nog een aanzienlijk bedrag voor eigen rekening. Dat is niet altijd even makkelijk op te brengen. 
Dat geldt ook voor verenigingen die geen sportvereniging zijn. Voor hen is op dit moment nog geen 
subsidieregeling beschikbaar. Als het kostenaspect voor verenigingen, ondanks het wel of niet 
beschikbaar zijn van een subsidieregeling, een drempel vormt om te verduurzamen, betalen 
verenigingen niet alleen te veel voor hun energierekening maar haalt de gemeente de gestelde doelen 
op het gebied van de reductie van CO2-uitstoot mogelijk ook niet. 
 
V: Is het college bereid te onderzoeken in hoeverre het kostenaspect voor verenigingen een drempel 
vormt bij het verduurzamen van hun clubgebouw? Waarom wel/niet?  
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Ridderkerk groener maken 
 
Een aantal gemeenten is bewust bezig de hoeveelheid groen in hun gemeente te laten stijgen. Het 
gaat daarbij om de hoeveelheid openbaar groen per vierkante meter in de bebouwde kom per woning. 
Uit onderzoek van de Universiteit van Wageningen blijkt dat de totale hoeveelheid groen in de 
onderzochte gemeenten de afgelopen jaren nauwelijks is gestegen, maar dat het vergroten van de 
hoeveelheid groen veel voordelen heeft. Zo heeft groen een positief effect op de gezondheid van 
mensen en draagt het bij aan de verbetering van het milieu, door het verminderen van luchtvervuiling 
en het dempen van geluidhinder. Inwoners van andere gemeenten die een bezoek brengen aan een 
van de Ridderkerkse wijken zijn vaak positief verrast over de hoeveelheid groen. Maar de lucht- en 
geluidkwaliteit is in Ridderkerk een voortdurend punt van zorg. Ingeklemd tussen de A15/16 en de 
Rotterdamse weg is onze gemeente van oudsher zwaar belast. De PvdA Ridderkerk ziet in het 
groener maken van Ridderkerk een manier om de lucht- en geluidkwaliteit te verbeteren, naast het 
plaatsen van de noodzakelijke lucht- en geluidschermen. Het dichtmaken van het ‘gat’ in 
Ridderkerk-West is daarbij prioriteit nummer één.  
 
Geen grote windturbines in Ridderkerk 
 
De PvdA Ridderkerk is niet tegen windenergie, maar wij zijn zoals bekend tegen grote windturbines in 
dichtbevolkt gebied, zoals in Nieuw Reijerwaard. Grote windturbines trekken dan een te zware wissel 
op de leefomgeving en op de gezondheid van omwonenden. Bovendien halen ze slechts een beperkt 
rendement. Hoewel het lastig zal zijn om grote windturbines buiten Ridderkerk te houden, vindt PvdA 
Ridderkerk dat het college daarover het gesprek moet durven aangaan met de provincie. De 
handtekeningenactie van de werkgroep Lucht en Geluid maakt duidelijk dat draagvlak ontbreekt en 
succesvolle lobby’s elders in het land bewerkstelligen dat locaties voor windturbines opnieuw worden 
bekeken, zoals laatst in de gemeente Papendrecht.  
 
PvdA Ridderkerk verwacht van het college een proactieve houding in en een stevige regie op het 
windturbine-dossier, zeker nu er extra locaties voor grote windturbines in en nabij (de gemeentegrens 
met) Ridderkerk in beeld zijn. Het gaat om bedrijventerrein Ridderhaven-Donkersloot in Slikkerveer, 
Bedrijventerrein Oost (BT Oost) in Barendrecht en om Stormpolder in Krimpen aan de IJssel. Grote 
windturbines op deze locaties zijn ongewenst, omdat zij de leefbaarheid in onze toch al zwaarbelaste 
gemeente verder onder druk zetten. Om die reden heeft de raad op ons initiatief ook een motie 
aangenomen, waarin wordt uitgesproken dat windturbines op BT Oost ongewenst zijn. Nu is het 
moment aangebroken dat het college aangeeft welke stappen het kan en wil zetten om de duidelijk 
ongewenste windturbines tegen te houden. Zodat we straks niet voor voldongen feiten worden 
geplaatst.  
 
Leefbare leefomgeving voor bewoners Rijksstraatweg 
 
De PvdA Ridderkerk vindt het een gemiste kans dat in het onderzoek naar de mogelijke aankoop van 
de woningen aan de Rijksstraatweg niet de mogelijkheid van vrijwillige verkoop is onderzocht, zoals 
oorspronkelijk de bedoeling was. Dat had inzicht kunnen geven in wat de mensen zelf willen en in de 
kosten die daarmee gemoeid zijn. Helaas was er in de raad geen meerderheid voor om dit alsnog te 
onderzoeken.  
 
PvdA Ridderkerk vindt dat dit op iedereen de zware verantwoordelijkheid legt om te zorgen voor een 
leefbare leefomgeving voor de bewoners. Dit betekent niet alleen prioriteit geven aan het handhaven 
van verkeers- en geluidsovertredingen op en nabij de Rijksstraatweg, maar ook een spoedige 
realisatie van de ovonde en een permanente meting van de geluidsbelasting op de achtergevels van 
de woningen.  
 
Speelplekken ook toegankelijk voor kinderen met een beperking 
 
De PvdA Ridderkerk vindt het belangrijk dat kinderen in hun eigen, vertrouwde omgeving kunnen 
spelen, dichtbij hun ouderlijk huis, zodat er altijd iemand in de buurt is om een oogje in het zeil te 
houden. Daarnaast is het ook voor de ontwikkeling van kinderen goed om regelmatig buiten te spelen. 
Dat geldt voor alle kinderen, ook voor kinderen met een beperking. Zij lopen er echter vaak tegenaan 
dat speelplekken voor hen minder goed, of zelfs helemaal niet toegankelijk zijn. In gemeenten elders 
in het land wordt momenteel gekeken hoe speelplekken beter toegankelijk kunnen worden gemaakt 
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voor kinderen met een beperking. Zo heeft de gemeente Rotterdam in samenspraak met de 
Speeltuinbende van de Nederlandse Stichting voor het Gehandicapte Kind onderzocht of het mogelijk 
is om meer openbare speelplekken te creëren waar álle kinderen samen kunnen spelen. Dat heeft er 
in geresulteerd dat bij het aanleggen of opknappen van speelplekken in Rotterdam voortaan rekening 
wordt gehouden met de voorwaarden voor een goede samenspeelspek.  
 
M: PvdA Ridderkerk dient een motie in om te onderzoeken in hoeverre de Ridderkerkse speelplekken 
toegankelijk zijn voor kinderen met een beperking. 
 
 
Laad- en losprobleem aan de Ringdijk oplossen 
 
Op de kruising Havenstraat/St. Jorisstraat/Ringdijk/Westmolendijk speelt al jaren een laad- en 
losprobleem bij supermarkt Dirk van den Broek. Nu garage Hardenbol van eigenaar gaat verwisselen 
biedt dit mogelijk kansen om het laden en lossen te verplaatsen naar de Noordenweg. Op die manier 
kan een einde worden gemaakt aan de verkeersonveilige situatie op de kruising, kan de 
trillingsschade aan omliggende, niet onderheide (monumentale) bebouwing sterk worden 
teruggebracht en kan de nog aan te leggen fietshighway aan de Westmolendijk/Molensteeg optimaal 
worden benut. Het college heeft regelmatig aangegeven de monumenten in Ridderkerk een warm hart 
toe te dragen en zich te willen inzetten voor het vergroten van de verkeersveiligheid. Nu doet zich de 
mogelijkheid voor om de woorden om te zetten in daden. Op verzoek van omwonenden is het college 
begonnen met een verkennend onderzoek. Niet alle vragen die de PvdA Ridderkerk tijdens de 
schriftelijke vragenronde hierover heeft gesteld, zijn beantwoord. Dat stelt ons teleur. Graag ziet de 
PvdA Ridderkerk dat dit alsnog gebeurt. 
 
V: Is het college bereid om de raad door middel van een raadsinformatiebrief te informeren over de 
uitkomsten van dat verkennend onderzoek en de stappen die aan de hand daarvan mogelijk zullen 
worden genomen? Waarom wel/niet? 
 
Samen zorgen voor een veilig Ridderkerk 
 
We leven in een tijd dat steeds meer verantwoordelijkheden bij mensen zelf worden neergelegd. Dat 
is op het gebied van veiligheid niet anders. We mogen ons in Ridderkerk daarom gelukkig prijzen met 
4 buurtpreventieteams. De betrokken vrijwilligers van de buurtpreventie zijn de ogen en oren van hun 
wijk. De PvdA Ridderkerk vindt het belangrijk dat de buurtpreventie vanuit de gemeente en de politie 
op adequate wijze wordt ondersteund. Daarvoor zal PvdA Riddererk zich actief blijven inzetten. 
Uiteraard blijft ook de politie zelf onmisbaar voor een veilige samenleving. Een belangrijke rol is 
daarbij weggelegd voor de wijkagent. Zichtbaar en benaderbaar.  
 
PvdA Ridderkerk maakt zich zorgen over het – in vergelijking met andere gemeenten – relatief hoge 
aantal woning- en auto-inbraken in Ridderkerk. Dat geeft niet alleen aan dat meer inzet van de politie 
nodig is bij de bestrijding van deze delicten, maar onderstreept ook het belang van goede voorlichting 
door de gemeente, steun aan de buurtpreventie en natuurlijk oplettendheid van ons allemaal. Speciale 
aandacht dient er daarbij te zijn voor kwetsbare groepen, zoals ouderen. Helaas zijn er criminelen 
actief die bezig lijken zich juist in deze doelgroep te specialiseren. De aangifte bereidheid onder 
ouderen kan verbeteren. Uit een onderzoek van Een Vandaag blijkt dat ruim 60% van de slachtoffers 
van een babbeltruc geen contact opneemt met de politie. 
 
De hondenbelasting is afgeschaft. Het probleem met de hondenpoep is niet minder actueel. Zwerfvuil 
en hondenpoep zijn grote ergernissen.  Regelmatig wordt het college geinformeerd over 
overlastgevend groepjes en buren. De PvdA Ridderkerk kijkt uit naar een SMART geformuleerd plan 
om deze ergernissen te slechten. 
 
De situatie in het Erasmuspark blijft een aandachtspunt. Dat het college geen extra verlichting wil 
plaatsen om tegemoet te komen aan de wens van omwonenden vindt PvdA Ridderkerk zeer 
teleurstellend. Het onderzoek naar het aanbrengen van die extra verlichting roept bij ons nog altijd 
veel vragen op. Helaas vond het college het niet nodig om onze vragen hierover te beantwoorden.  
 
Interessant vindt PvdA Ridderkerk de ontwikkelingen op het gebied van veiligheid in onze 
buurgemeente Barendrecht. Barendrecht beschikt sinds 2013 over een biketeam. De medewerkers 
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van het biketeam treden op tegen overlast waar veel Barendrechters zich aan ergeren, zoals het niet 
opruimen van hondenpoep en overlastgevende jongeren. De medewerkers van het biketeam kunnen 
op plekken komen waar je minder makkelijk met de auto komt. Bovendien zijn zij op de fiets duidelijk 
zichtbaar en makkelijk aan te spreken. Het biketeam is in Barendrecht zo’n succes dat onze 
buurgemeente sinds het begin van dit jaar zelfs over een tweede biketeam beschikt. De PvdA 
Ridderkerk ziet graag dat de mogelijkheden voor een Ridderkerks biketeam worden onderzocht.  
 
Financiën 
Door de decentralisaties zijn veel geldstromen verlegd naar de gemeenten. Binnen de programma's 
van de begroting is veel ruimte om te schuiven met budgetten. De raad stelt immers alleen de 
budgetten per programma vast. Wanneer een nieuwe taak wordt opgevangen binnen de begroting 
wordt dit budget neutraal genoemd. Omdat het college aangeeft scherp te budgetteren kan het niet 
anders dat een andere taak dan niet wordt uitgevoerd. PvdA Ridderkerk krijgt graag meer inzicht in de 
budgetneutrale wijzigingen'in en programma bij nieuw beleid. 
 
De begroting is ondermeer sluitend gemaakt met verdergaande bezuinigingen in het sociale domein. 
Met dezelfde motivatie waarop het Investeringsbudget is ingesteld wordt het instrument weer 
afgeschaft. De raad houdt behoefte aan inzicht in de investeringen en motivatie achter wijzigingen.  
 
Het is de PvdA fractie een doorn in het oog dat bugetten in het sociale domein niet besteed worden 
aan de doelgroepen maar terugvloeien naar de algemene reserve. Het uitgangspunt in de uitvoering 
zou moeten zijn dat alle gelden in het Sociale domein ook uitgegeven worden aan en behouden 
worden voor dit domein en aan de doelgroepen. 
 
Het college heeft weer enkele wensen nieuw beleid opgenomen in de begroting. Zoals een onderzoek 
uitvoeren voor de eigenaren van Huys ten Donck ter waarde van €50.000.   
Het gevraagde subsidieoverzicht is niet verstrekt. Het college gaat nog duidelijkheid geven over de 
motivatie en beleidslijn om sommige taken te financierenop basis van subsidie en andere op basis van 
inkoop.  
 
Er komt een Integraal Accomodatieplan, waarmee vaak grote investeringen zijn gemoeid. De PvdA 
fractie is benieuwd of en hoe, na de investeringen in het Farelcollege, in de komende periode in het 
Geminicollege gaat worden geinvesteerd.  
Al langer wordt er gesproken over een nieuwe accomodatie voor KCR. Raadsbehandeling is 
verplaatst naar februari, na het vaststellen van de begroting. De PvdA fractie is benieuwd hoe de 
verwachte kapitaallasten van ca €250.000 per jaar worden opgevangen. Duidelijk is dt dit niet ten 
koste mag gaan van budgetten in het Sociale domein. 
 
 
Tot slot  
Bij het opstellen van beleid en verdeling van de gelden voor de komende jaren is volgens PvdA 
Ridderkerk de juiste volgorde Mens, Maatwerk, Munt. 
Wanneer het budget voorop wordt gesteld is de prijs bekent maar de waarde ondergeschikt gemaakt. 
 
PvdA Ridderkerk wenst raadsleden en collegeleden een warm hart, een open oor en veel wijsheid toe 
bij het bespreken van de begroting. 
 
 


